

Die interdisziplinäre Kollaboration Sozialer Arbeit und Sport



Soziale Arbeit und Sport

Von Prof. Dr. Nina Proufas, LL.M., Karlsson Olberg, B.A.
und Prof. Dr. Christoph Clephas

2024, 181 S., brosch., 22,90 €

ISBN 978-3-8487-8948-1

(Kompendien der Sozialen Arbeit)

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-8948-1

Dieses Lehrbuch beleuchtet das sich derzeit im Aufbau befindende Feld der Sportsozialarbeit. Über eine unabhängige Darstellung der Disziplin und Profession Sozialer Arbeit und des Sports, ist die Frage, ob die Bezeichnung „Wissenschaft“ für die Soziale Arbeit und den Sport gerechtfertigt ist, Gegenstand einer kritisch-reflexiven Diskussion. Ausgehend davon, wird u.a. mittels eines qualitativen Interviews

die Sportsozialarbeit unter dem Merkmal ihrer professionellen Realisierung vorgestellt. In diesem Zusammenhang dienen die Fanarbeit, die Ganztagsbetreuung sowie Angebote von Sportvereinen als veranschaulichende Illustration. Zum Abschluss werden zwei konkrete Beispiele – Behinderung und Migration – aufgezeigt, in denen Sport als Methode der Integration und Inklusion sichtbar wird.

Bestell-Hotline +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail bestellung@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburg Str. 67A, 86720 Nördlingen zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-260 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de

The Interdisciplinary Collaboration of Social Work and Sport



Soziale Arbeit und Sport

By Prof. Dr. Nina Proufas, LL.M., Karlsson Olberg, B.A.
and Prof. Dr. Christoph Clephas

2024, 181 pp., pb., € 22,90

ISBN 978-3-8487-8948-1

(Kompendien der Sozialen Arbeit)

in German

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-8948-1

This textbook sheds light on the field of social work in sport, which is currently being developed. Through an independent presentation of the discipline and profession of social work and sport, the question of whether the term “science” is justified for social work and sport is the subject of a critical and reflective discussion. Based on this, sport social work is presented by means of qualitative interviews under the

characteristic of its professional realization. In this context, fan work and all-day care as well as offers by sports clubs serve as illustrative examples.

Finally, two concrete examples – disability and migration – are used to show where sport becomes visible as a method of integration and inclusion.

**Hotline for your order +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail orders@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | or in your local bookstore**

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburgstr. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.